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BR.0052-8-2/11  
Protokół Nr VIII/2011 

sesji Rady Gminy Czerwonak, 
która odbyła się w dniu 19 maja 2011 r. 

 
 

 Sesję rozpoczęto o godzinie 16.00, a zakończono o godzinie 22.30. Z ustawowego 
składu Rady Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach wzięło udział 21 radnych  
( lista obecności stanowi załącznik nr 1) oraz Wójt, Zastępcy Wójta, Sekretarz, Radca Prawny, 
Skarbnik, Sołtysi, Przewodniczący Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej. 
 
 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu VII sesji.  
4. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na ustanowienie zabezpieczenia kredytu 

obrotowego. 
5. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 14/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 grudnia 

2010r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2011r.  
6. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 13/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 

grudnia 2010r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czerwonak. 
7. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 366/L/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 18 

marca 2010r. w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Owińska”. 
8. Uchwała w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Czerwonak w roku 2011. 
9. Uchwała w sprawie powołania doraźnej Komisji Inwentaryzacyjnej. 
10. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Gminnego Przedszkola 

„Bajkowe Ludki” w Koziegłowach. 
11. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy  

między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
12.  Wolne głosy i wnioski. 
13.  Zamknięcie sesji. 
 
 
Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad 
dokonał Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak.  
 

Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zaproponował wprowadzenie do porządku 
obrad punktu: 
- propozycja Prezesa PW ”Transkom”  w sprawie podwyŜek cen biletów, która uzyskała opinię 
Komisji BudŜetu i Finansów oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Usług. Zdaniem 
w/w komisji na sesji powinna odbyć się dyskusja na temat funkcjonowania firmy oraz na 
temat proponowanych podwyŜek cen biletów. W związku z tym do porządku obrad naleŜy 
wprowadzić punkt: Informacja Prezesa PW „Transkom”  na temat proponowanego projektu 
uchwały w sprawie ustalenia cen i opłat za usługi przewozowe komunikacją gminną. 
 Skarbnik gminy Radosława Wiśniewska zaproponowała wprowadzenie do porządku 
obrad dwie uchwały w sprawie inwestycji realizowanych przez Związek Międzygminny 
„Puszcza Zielonka”:  
- uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na zaciągnięcie zobowiązań wekslowych z 
przeznaczeniem na  zabezpieczenie spłaty poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej na sfinansowanie części udziału własnego w inwestycji 
realizowanej przez Związek Międzygminny „Puszcza Zielonka” w ramach projektu nr 
POIS.01.01.00-00-005/07 pn. ”Kanalizacja obszaru Parku Krajobrazowego Puszcza Zielonka i 
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okolic”. Skarbnik wyjaśniła, Ŝe zmniejszyła  się kwota płatności na rok 2011 dlatego naleŜy 
wprowadzić zmiany do budŜetu i WPF.  
- uchwała w sprawie: wyraŜenia zgody na zaciągnięcie zobowiązań wekslowych z 
przeznaczeniem na zabezpieczenie spłaty długoterminowego kredytu odnawialnego na  
sfinansowanie przepływów z tytułu podatku od towarów i usług VAT dla                   
inwestycji realizowanej przez Związek Międzygminny „Puszcza Zielonka”  w ramach projektu nr 
POIS.01.01.00-00-005/07pn.” Kanalizacja obszaru Parku Krajobrazowego Puszcza Zielonka i 
okolic”. Skarbnik wyjaśniła, Ŝe związek będzie realizował kredyt odnawialny do kwoty 16 mln 
zł celem zapewnienia środków na realizacje inwestycji. W budŜecie gminy naleŜy 
zabezpieczyć kwotę do wysokości odpowiadającej procentowemu udziałowi Gminy 
Czerwonak w kosztach realizacji przedsięwzięcia tj. do kwoty  3 286 645 zł, przy zakończeniu 
inwestycji w roku 2014 kredyt wygaśnie. Gwarancje i poręczenia trzeba teŜ wprowadzić do 
WPF. 
 Skarbnik gminy zaproponowała wprowadzenie uchwał przed uchwałą w sprawie 
zmian do budŜetu.   
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych zapytała, czy na dzisiejszej sesji rada nie 
będzie zajmowała się projektem uchwały w sprawie cen biletów. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera odpowiedziała, Ŝe komisja 
uznała, Ŝe jest to uchwala dotycząca waŜnej sprawy, ale materiały  otrzymała dopiero 
wczoraj na posiedzeniu. Radna uwaŜa, Ŝe wszyscy radni powinni uzyskać informacje na 
temat funkcjonowania przedsiębiorstwa na dzisiejszej sesji, a uchwałę podjąć za miesiąc.  
 Przewodniczący Rady zaproponował w punkcie 4 porządku obrad umieścić punkt: 
informacja Prezesa PW „Transkom” na temat proponowanego projektu uchwały w sprawie 
ustalenia cen i opłat za usługi przewozowe komunikacją gminną. W punkcie 6 porządku 
obrad uchwałę w sprawie wyraŜenia zgody na zaciągnięcie zobowiązań wekslowych z 
przeznaczeniem na zabezpieczenie spłaty długoterminowego kredytu odnawialnego na  
sfinansowanie przepływów z tytułu podatku od towarów i usług VAT dla                   
inwestycji realizowanej przez Związek Międzygminny „Puszcza Zielonka”  w ramach projektu nr 
POIS.01.01.00-00-005/07pn.” Kanalizacja obszaru Parku Krajobrazowego Puszcza Zielonka i 
okolic” natomiast w punkcie 7 uchwałę w sprawie w sprawie wyraŜenia zgody na 
zaciągnięcie zobowiązań wekslowych z przeznaczeniem na  zabezpieczenie spłaty poŜyczki z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na sfinansowanie części 
udziału własnego w inwestycji realizowanej przez Związek Międzygminny „Puszcza Zielonka” 
w ramach projektu nr POIS.01.01.00-00-005/07 pn. ”Kanalizacja obszaru Parku 
Krajobrazowego Puszcza Zielonka i okolic”. 
  Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk powiedział, Ŝe Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, Promocji i Usług  na swoim posiedzeniu wnioskowała do Prezesa PW 
„Transkom” o przedstawienie propozycji zmian funkcjonowania spółki, naleŜy zastanowić się 
jakie są moŜliwości zwiększenia przychodów i szukania oszczędności. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad z zaproponowanymi 
zmianami. W głosowaniu udział wzięło 21 radnych z 21 obecnych na sali. Porządek obrad 
został przyjęty jednogłośnie. 
 
Porządek obrad po zmianie: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu VII sesji.  
4. Informacja Prezesa PW „Transkom”  na temat proponowanego projektu uchwały w 

sprawie ustalenia cen i opłat za usługi przewozowe komunikacją gminną. 
5. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na ustanowienie zabezpieczenia kredytu 

obrotowego. 
6. Uchwała w sprawie: wyraŜenia zgody na zaciągnięcie zobowiązań wekslowych z 

przeznaczeniem na zabezpieczenie spłaty długoterminowego kredytu odnawialnego na  
sfinansowanie przepływów z tytułu podatku od towarów i usług VAT dla                   
inwestycji realizowanej przez Związek Międzygminny „Puszcza Zielonka”  w ramach 
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projektu nr POIS.01.01.00-00-005/07pn.” Kanalizacja obszaru Parku Krajobrazowego 
Puszcza Zielonka i okolic”. 

7. Uchwała w sprawie w sprawie wyraŜenia zgody na zaciągnięcie zobowiązań wekslowych 
z przeznaczeniem na  zabezpieczenie spłaty poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na sfinansowanie części udziału własnego w 
inwestycji realizowanej przez Związek Międzygminny „Puszcza Zielonka” w ramach 
projektu nr POIS.01.01.00-00-005/07 pn. ”Kanalizacja obszaru Parku Krajobrazowego 
Puszcza Zielonka i okolic”. 

8. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 14/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 grudnia 
2010r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2011r.  

9. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 13/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 
grudnia 2010r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czerwonak. 

10. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 366/L/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 18 
marca 2010r. w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Owińska”. 

11. Uchwała w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Czerwonak w roku 2011. 
12. Uchwała w sprawie powołania doraźnej Komisji Inwentaryzacyjnej. 
13. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Gminnego Przedszkola 

„Bajkowe Ludki” w Koziegłowach. 
14. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy  

między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
15. Wolne głosy i wnioski. 
16. Zamknięcie sesji. 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu VII sesji.  
 Wójt Mariusz Poznański zgłosił poprawkę do swojej wypowiedzi na stronie 5 na pytanie 
radnego Roberta Maciejewskiego odpowiedział, Ŝe warunkiem odstąpienia od umowy 
przedwstępnej przez Miasto Poznań jest zachowanie przeznaczenia budynku na cel 
publiczny.  
  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z VII sesji wraz ze 
zmianą zgłoszoną przez Wójta. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. 
Protokół został przyjęty 19 głosami przy 2 wstrzymujących się. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak udzielił głosu rodzicom dzieci, które nie 
zostały przyjęte do przedszkola.  
 Pani Monika Nycz mieszkanka Koziegłów  matka dziecka  z rocznika 2005 przedstawiła 
sytuację dzieci 6 letnich z przedszkola nr 2 im Krasnala Hałabały w Koziegłowach, które 
zostały przeniesione z oddziału przedszkolnego do nowo powstającego oddziału przy Szkole 
Podstawowej w Koziegłowach. Wyjaśniła, Ŝe rodzice dzieci podjęli decyzje o pozostawieniu 
dzieci w przedszkolu i posłaniu do szkoły w wieku 7 lat. Natomiast po przeprowadzonej 
rekrutacji dowiedzieli się o przeniesieniu dzieci do szkoły, wcześniej nie otrzymali Ŝadnych 
informacji. Zaproponowała, aby nowo przyjęte dzieci 5 letnie zostały przeniesione do 
oddziału znajdującego się przy Szkole Podstawowej gdyŜ nie znają przedszkola, a w przyszłym 
roku obowiązkowo pójdą do pierwszej klasy. Pani Monika Nycz prosiła o rozwaŜenie 
moŜliwości zaadoptowania pomieszczenia przy ul. Poznańskiej 15D (po dawnym przedszkolu), 
do którego będzie moŜna przenieść dzieci 5 letnie. Zwróciła uwagę, Ŝe nie wszyscy rodzice 
dzieci 6 letnich poślą dzieci do szkoły w Koziegłowach więc będzie to tylko przeniesienie na 
rok. Powiedziała, Ŝe w przedszkolu nr 1 w Koziegłowach przyjęto dzieci 6 letnie. Pani Monika 
Nycz poinformowała, Ŝe składa pisma do Wójta oraz Rady Gminy i prosi w imieniu rodziców o 
spotkanie w celu wypracowania kompromisu. 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe gmina wybudowała nowoczesne przedszkola, 
są w gminie równieŜ przedszkola niepubliczne, zapewnił, Ŝe zapozna się z sytuacją i uzgodni 
termin spotkania w przyszłym tygodniu. Wójt zwrócił uwagę na problem w gminie z 3 latkami, 
które poprzez pozostawienie dzieci 6 letnich w przedszkolu nie będą miały moŜliwości 
przyjęcia do przedszkola. Wyjaśnił, iŜ naleŜy zapewnić przedszkole wszystkim dzieciom nie 
tylko grupie 6 latków, powiedział, Ŝe szkoły są przygotowane na przyjęcie dzieci 6 - letnich.  
 Pani Monika Nycz powiedziała, Ŝe szkoły nie są przygotowane na przyjęcie 6 - latków.  
 Wójt odpowiedział, Ŝe pozostały jeszcze 4 miesiące na ich przygotowanie.  
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 Matka dziecka 6 letniego, które nie zostało przyjęte do przedszkola prosiła Wójta i 
radnych, aby nie serwować dodatkowego stresu dzieciom, wiele dzieci jest nieśmiałych, 
trudno przystosowują się do nowego środowiska. Rodzice czują się dyskryminowani, gdyŜ 
dzieci 6 letnie z przedszkola nr 1 zostały przyjęte do przedszkola, a ich dzieci uczęszczające 
wcześniej do przedszkola nr 2 nie. 
 Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, Ŝe przyjęcie dzieci do przedszkola wiąŜe się z 
dodatkowymi kosztami, zapewnił, Ŝe po powrocie z urlopu dyrektora SAPO wyjaśni sytuację.                
  
Ad.4. Informacja Prezesa PW „Transkom”  na temat proponowanego projektu uchwały w 
sprawie ustalenia cen i opłat za usługi przewozowe komunikacją gminną. 
 Prezes PW ”Transkom” przedstawił prezentacje multimedialną na temat działalności 
spółki, przedstawił: przychody i koszty w latach 2007-2010, średni wiek taboru, liczbę 
pasaŜerów korzystających z komunikacji gminnej, infrastrukturę przystanków, strukturę taboru 
wg marki pojazdu, strukturę taboru wg normy spalin, ilość sprzedanych biletów, ceny biletów 
komunikacji gminnej. Prezentacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Prezes Marian 
Szymański poinformował, Ŝe PW „Transkom” w pierwszym kwartale bieŜącego roku 
odnotowało zysk wartości około 60 tys. zł. Poinformował, Ŝe spółka prowadzi stację paliw, z 
której przychód jest wysoki, ale koszty jej prowadzenia obniŜają zyski.  
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk powiedział, Ŝe jest zaskoczony  
niedochodowością stacji paliw, zapytał czy warto ją utrzymywać. 
 Prezes odpowiedział, Ŝe cały  świat paliwowy w ubiegłym roku poniósł ogromne 
straty, tylko stacje automatyczne przynoszą zysk. Dla osiągnięcia większego dochodu spółka 
uruchamia dodatkową sprzedaŜ, ostatnio drewna. PW „Transkom” jest związany umową do 
2014 roku z  firmą Statoil która dyktuje ceny. Latem stacja jest dochodowa, zimą są straty, ale 
uwaŜa, Ŝe powinna być utrzymywana. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych zapytała o działania w celu poprawy 
kondycji firmy, zaproponowała przeprowadzenie w firmie audytu w celu zwiększenia 
dochodu. 
 Prezes poinformował, Ŝe firma przeprowadza analizę, która ma pokazać słabe i silne 
strony spółki, w którym kierunku powinna zmierzać. Spółka odróŜnia się od innych 
komunikacji, kierowcy są dobrze ubrani, jeŜdŜą dobrymi autobusami. W celu zwiększenia 
dochodu spółka wynajmuje pomieszczenia i miejsca parkingowe, zakupiono do warsztatu 
podnośnik w celu podnoszenia wszelkiego typu samochodów cięŜarowych i autobusów.  
 Radny Andrzej Moczulski zwrócił uwagę, Ŝe jeśli rada chce utrzymywać komunikację 
gminną to musi do niej dopłacać. 
 Radny Robert Maciejewski zwrócił uwagę na nowoczesny tabor, przystanki 
autobusowe z graffiti, dobrą obsługę na stacji paliw. Radny korzysta codziennie z komunikacji 
gminnej i zwrócił uwagę na rzadkie kontrole, nie zgadza się z wchodzeniem do autobusu 
tylko przednimi drzwiami - zdaniem radnego wydłuŜa to czas postoju na przystankach. Radny 
uwaŜa, Ŝe naleŜy przeanalizować rozkład jazdy autobusów np. autobus jadący przez Zdroje, 
często nikt tam nie wsiada. Zapytał ilu łącznie pracowników zatrudnia spółka oraz jakie jest 
średnie wynagrodzenie pracowników.   
 Prezes Marian Szymański wyjaśnił, Ŝe spółka zatrudnia 36 kierowców, 15 mechaników, 
3 pracowników na stacji diagnostycznej, 12 osób na stacji paliw, 15 pracowników 
administracji, razem przedsiębiorstwo zatrudnia ponad 80 osób. Średnie wynagrodzenie 
pracowników to 3200 zł brutto.  
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych powiedziała, Ŝe Komisja 
Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia zajmowała się sprawą podwyŜki i uwaŜa, Ŝe jest 
konieczna. Zdaniem radnej na dzisiejszej sesji rada powinna podjąć uchwałę, gdyŜ temat nie 
jest nowy, nie wnika kto zawinił, Ŝe tak się nie stanie. Zdaniem Wiceprzewodniczącej dyskusja 
jest potrzebna. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk poinformował, Ŝe Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, Promocji i Usług zwróciła uwagę, Ŝe sprzedaŜ biletów u kierowcy wydłuŜa  
postój na przystankach. Ograniczenie tej sprzedaŜy doprowadzi do poprawy punktualności 
autobusów oraz ograniczy koszty zuŜycia paliwa. Wiceprzewodniczący zapytał dlaczego 
spółka nie zakupiła do tej pory mniejszych autobusów.  



 5 

 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak prosił wszystkie komisje stałe o zajęcie się 
tematem, aby uniknąć niepotrzebnych dyskusji na sesji. 
 
Ad.5. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na ustanowienie zabezpieczenia kredytu 
obrotowego. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska wyjaśniła, Ŝe wyraŜa się zgodę na ustanowienie 
zabezpieczenia kredytu obrotowego do kwoty 25 tys. zł do dnia 31.12.2011 r. w postaci 
blokady środków finansowych na koncie bankowym Gminy Czerwonaka na rzecz 
Wielkopolskiego Banku Spółdzielczego z siedzibą w Łubowie w celu zabezpieczenia kredytu 
obrotowego udzielonego Stowarzyszeniu Światowid w ramach wdraŜania projektów  
współpracy LGD Stowarzyszenie Światowid. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr  3 do protokołu. 
 
Ad. 6. Uchwała w sprawie: wyraŜenia zgody na zaciągnięcie zobowiązań wekslowych z 
przeznaczeniem na zabezpieczenie spłaty długoterminowego kredytu odnawialnego na  
sfinansowanie przepływów z tytułu podatku od towarów i usług VAT dla                   
inwestycji realizowanej przez Związek Międzygminny „Puszcza Zielonka”  w ramach projektu nr 
POIS.01.01.00-00-005/07pn.” Kanalizacja obszaru Parku Krajobrazowego Puszcza Zielonka i 
okolic”. 
 Skarbik Radosława Wiśniewska omówiła projekt w/w uchwały wprowadzając ją do 
porządku obrad. 
 Komisja BudŜetu i Finansów zaopiniowała projekt w/w uchwały pozytywnie. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednomyślnie i 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Ad.7. Uchwała w sprawie w sprawie wyraŜenia zgody na zaciągnięcie zobowiązań 
wekslowych z przeznaczeniem na  zabezpieczenie spłaty poŜyczki z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na sfinansowanie części udziału 
własnego w inwestycji realizowanej przez Związek Międzygminny „Puszcza Zielonka” w 
ramach projektu nr POIS.01.01.00-00-005/07 pn. ”Kanalizacja obszaru Parku Krajobrazowego 
Puszcza Zielonka i okolic”. 
 Skarbik Radosława Wiśniewska omówiła projekt w/w uchwały wprowadzając ją do 
porządku obrad. 
 Komisja BudŜetu i Finansów zaopiniowała projekt w/w uchwały pozytywnie. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednomyślnie i 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
  
Ad.8. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 14/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 grudnia 
2010r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2011r. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały 
polegającą na przeniesieniu środków w kwocie 7.500 zł pomiędzy zadaniami określonymi w 
uchwale zgodnie z uchwałą zebrania mieszkańców Osiedla 40-lecia PRL. 
 Skarbnik poinformowała, Ŝe planowana była jeszcze jedna zmiana  - przeniesienie 
środków miedzy paragrafami na zadania planowane przez Zarząd Osiedla Leśnego. W 
związku z tym, Ŝe wpłynęły rezygnacje z funkcji 3 członków zarządu niemoŜliwe było podjecie 
uchwały.  
 Wójt wyjaśnił, Ŝe w związku z powyŜszą informacją Zarząd Osiedla Leśnego 
pozbawiony jest moŜliwości podejmowania jakichkolwiek decyzji, przewodnicząca Zarządu 
Osiedla wykonuje swoje obowiązki, jednak jest ja sołtys pozbawiony rady sołeckiej. NaleŜy 
dokonać analizy sytuacji i znaleźć rozwiązania, które umoŜliwią mieszkańcom osiedla 
korzystanie z środków jakie zostały wydzielone w budŜecie gminy.   
 Przewodniczący Rady przedstawił rezygnacje, jakie zostały złoŜone na jego ręce przez 
3 członów Zarządu Osiedla Leśnego. Dodał, Ŝe po konsultacjach z Sekretarzem Gminy uznać 
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naleŜy, Ŝe Zarząd Osiedla Leśnego nie moŜe funkcjonować w składzie jaki pozostał – 
Przewodnicząca Zarządu i członek Zarządu. Jest to kolejny przyczynek do tego by zastanowić 
się nad zmianą statutu i ordynacji wyborczej Osiedla Leśnego oraz powołać doraźną Komisję 
Statutową. Przewodniczący Rady jest zwolennikiem funkcjonowania Osiedla Leśnego na 
zasadach  jakie obwiązują i sprawdzają się na os. Karolin w Koziegłowach i os. 40 – lecia PRL 
w Czerwonaku.  
 Następnie Skarbnik przedstawiła druga autopoprawkę:  
-  w związku z planowanym podjęciem uchwał w sprawie wyraŜenia zgody na 

zaciągnięcie zobowiązań wekslowych z przeznaczeniem na zabezpieczenie spłaty 
poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej oraz 
kredytu odnawialnego na sfinansowanie przepływów z tytułu podatku od towarów i 
usług VAT dokonuje się zmian w uchwale budŜetowej polegających na zwiększeniu 
planowanej rezerwy na poręczenia i gwarancje, tym samym zwiększeniu ulegają wydatki 
ogółem; 

- poręczenia spłaty poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej oraz kredytu odnawialnego na sfinansowanie przepływów z 
tytułu podatku od towarów i usług VAT przez Związek Międzygminny Puszcza Zielonka  

 Skarbnik przedstawiła pozostałe zmiany budŜetowe: 
1. Poznańskie Centrum Świadczeń zwróciło się do Gminy Czerwonak o zwrot kwoty 38,81zł    

pomyłkowo przekazanych świadczeń alimentacyjnych dłuŜnika z roku 2009 . 
2. Dom Kultury Sokół zwrócił się z prośbą o zwiększenie dotacji o kwotę 45 tys. zł z 

przeznaczeniem na dofinansowanie projektu kulturalno-edukacyjnego „Czerwonak 600” 
/nagrody, honoraria jurorów, materiały na warsztaty czerpanie papieru, wykonanie 
wystawy/ oraz na dofinansowanie koncertu w ramach Dni Gminy Czerwonak. 

3. Biuro Ochrony Danych i Teleinformatyki zwraca się z wnioskiem o przyznanie środków w 
kwocie 30 tys. zł z przeznaczeniem na wykonanie modułu gminnego portalu mapowego 
zawierającego elektroniczną wersję planów zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Czerwonak. 

4. Wydział Organizacyjny zwraca się z wnioskiem o zwiększenie środków w kwocie 6.000 zł z   
przeznaczeniem na odśnieŜanie terenu przy budynku Urzędu Gminy- umowa będzie 
zawarta  w okresie od 01.10.2011r do 30.09.2012r./ 2 tys. zł - 2011oraz 4 tys. zł - 2012/ 

5. Wydział Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska wnioskuje o: 
• utworzenie nowego zadania inwestycyjnego związanego z wykonaniem instalacji 

„ co” w budynku mieszkalnym przy ul. Poznańskiej 4 na kwotę 13.608 zł  
• zwiększenie kwoty dotacji dla miasta Poznania o kwotę 48.616,57 zł /linia 

70,72,237/ 
• wykonanie izolacji ściany fundamentów budynku mieszkalno-uŜytkowego 

połoŜonego przy ul. Bydgoskiej 8 w Owińskach na kwotę 93 000zł 
• przesunięcie środków w związku z odbytym szkoleniem z zakresu ochrony 

środowiska  w kwocie 2.460 zł 
• utworzenie nowego zadania inwestycyjnego” wykonanie przyłącza kanalizacji 

sanitarnej ul. Gdyńska 124-126 w Czerwonaku na kwotę 35 tys. zł 
• przesunięcie między rozdziałami kwoty 41 000 zł w związku ze zwiększoną stawką 

podatku VAT, ostateczności wiąŜe się to ze sprzedaŜą opodatkowana i 
moŜliwością odzyskania VAT-u; 

6. Wydział Urbanistyki i Gospodarki Gruntami wnioskuje o zwiększenie środków w kwocie 25 tys. 
zł z przeznaczeniem na aktualizacje mpzp Promnice południe-Bolechowo Osiedle. 

7. Ochotnicza StraŜ PoŜarna wnioskuje o przesunięcie środków z dotacji na inwestycje w 
kwocie 14.600 zł  z przeznaczeniem na zakup pontonu hybrydowego. 

8. Wyrokiem Sądu Rejonowego Poznań Nowe Miasto z dnia 28 stycznia 2011 został zasadzony 
zwrot wadium w wysokości 25 tys. zł wraz z odsetkami ustawowymi w kwocie 4 419,51 zł od 
dnia 26.09.2009 do 28.04.2011r. 

9.  Sapo wnioskuje o przesunięcie środków w kwocie 10 814,20 zł w związku ze zwiększoną 
kwotą przypadającą na jednego pracownika stawki w ZFŚS oraz przeznaczenie środków w 
kwocie 1500, zł na zakup kosiarki samojezdnej dla Szkoły Podstawowej w Owińskach. 
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10. Wydział Promocji wnioskuje o kwotę 25 tys. zł z przeznaczeniem na promocje i dokumentację 
wydarzeń związanych z obchodami 600-lecia Czerwonaka-relacje filmowe, reklamy 
obchodów. 

11. Wydział Inwestycji wnioskuje o kwotę 500 tys. zł - zakup wyposaŜenia na kąpielisko oraz 
stworzenie całorocznej bazy sportowo-rekreacyjnej w Owińskach. WI wystąpi z wnioskiem o 
dofinansowanie  w wysokości 75% wartości kosztów kwalifikowanych. 

12. Wprowadza się środki w kwocie 25 tys. zł na zabezpieczenie kredytu obrotowego na 
funkcjonowanie Lokalnej Grupy Działania Stowarzyszenie Światowid, której Gmina 
Czerwonak jest członkiem do dnia 31 grudnia 2011 r. Kredyt zaciągany jest dla utrzymania 
płynności finansowej Stowarzyszenia  w roku 2011 do czasu otrzymania środków od 
Marszałka. 

 Komisja BudŜetu i Finansów zgłosiła uwagi do dwóch zmian. Pierwsza uwaga dotyczyła  
wykonanie izolacji ściany fundamentów budynku mieszkalno-uŜytkowego połoŜonego przy 
ul. Bydgoskiej 8 w Owińskach na kwotę 93 tys. zł – komisja wnioskuje o wykonanie prac 
polegających na usunięciu grzyba ze ścian budynku metodą zapobiegawczą. Komisja zwróciła 
równieŜ uwagę na fakt, Ŝe spółka medyczna wynajmująca pomieszczenia w tym budynku płaci 
bardzo niskie czynsze. Komisja poddała pod rozwagę pomysł o ogłoszenie przetargu dla firm 
świadczących usługi medyczne. 
 Druga uwaga dotyczyła wniosku Wydziału Inwestycji o kwotę 500 tys. zł na zakup 
wyposaŜenia na kąpielisko oraz stworzenie całorocznej bazy sportowo-rekreacyjnej w 
Owińskach. Wydział Inwestycji wystąpi z wnioskiem o dofinansowanie  w wysokości 75% wartości 
kosztów kwalifikowanych. Komisja nie ma pewności czy nastąpi zwrot zainwestowanych 
środków. Przewodnicząca komisji zwróciła się o przeanalizowanie inwestycji, które nie zostały 
zrealizowane w roku ubiegłym i zastanowienie się czy proponowaną kwotę nie przeznaczyć na 
ich realizację.  
 Wójt odnosząc się do pierwszej uwagi wyjaśnił, Ŝe adaptacja budynku wykonana była 
bez izolacji poziomej i wszelkie sposoby usuwania grzyba ze ścian są nieskuteczne. Wykonanie 
izolacji ściany fundamentów budynku jest konieczne głównie ze względu na zdrowie pacjentów, 
którzy oczekują na wizytę u lekarza. Dodał, ze w budynku znajdują się równieŜ lokale mieszkalne.  
 Odnosząc się do propozycji ogłoszenia przetargu na wynajem budynku na usługi 
medyczne powiedział, Ŝe uda się znaleźć najemcę jedynie na budynek w dobrym stanie 
technicznym. Wskazał, na konieczność zmiany powierzchni na większą dla poradni w 
Koziegłowach. Prawdopodobnie zostanie ona przeniesiona do budynku, który planuje zakupić 
gmina przy ul. Kwiatowej w Koziegłowach.  
 Wójt poinformował równieŜ, iŜ otrzymał odpowiedź w sprawie odstępstwa dotyczącą 
wysokości  pomieszczeń w budynku w Koziegłowach przy. Kwiatowej. Z informacji wynika, Ŝe 
zgoda na odstępstwa jest wymagana jedynie dla budynków nowobudowanych. Dla budynków 
juŜ istniejących dokonuje się tylko uzgodnień.  
 Wójt przypomniał, Ŝe skierował zapytanie do komisji w sprawie analizy stawki czynszu dla 
spółki medycznej jednak nie otrzymał odpowiedzi. .  Wyraził gotowość do dyskusji w tej kwestii.  
 Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Usług Przemysław 
Maćkowiak wyjaśnił, Ŝe na posiedzeniu marcowym gościem komisji był Kierownik Wydziału 
Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Irena Apanas – Budny. Komisja zwróciła się o 
przygotowanie zestawienia stawek czynszowych w gminach sąsiednich – temat został przez 
komisję zawieszony do czasu otrzymania w/w informacji. Na wspólnym posiedzeniu Komisji 
BudŜetu i Finansów, Komisji Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Usług oraz Komisji 
Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia zostanie wypracowane wspólne stanowisko.  
 Wójt zwrócił się do radnych o przekazywanie wszelkich wniosków w formie pisemnej – 
pozwoli to na kontrolę przepływu informacji.  
 Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Usług zwrócił się o 
przekazywanie materiałów do analizy co najmniej 3 dni przed posiedzeniem komisji celem 
zapoznania się z tematem i przygotowania się do pacy na posiedzeniu komisji.  
 Przewodniczący komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa  Janusz Andrzejewski 
dodał, Ŝe posiedzenie czerwcowe komisji poświęcone będzie analizie komunalnego zasobu 
lokalowego – m. in. w zakresie podstawy ustalania wysokości stawek czynszu najmu lokali 
komunalnych. Zaprosił Wójta do udziału w posiedzeniu.  
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 Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia Renata Walerych 
poinformowała, Ŝe Dyrektor GOPS zwróciła się z pytaniem o moŜliwość wygospodarowania w 
budŜecie 2011 r. dodatkowych funduszy na szczepienia HPV. Obecne środki wystarczą na 
zaszczepienie 14 dziewczynek. Komisja popiera wniosek Dyrektora GOPS i zwraca się o 
przeznaczenie kwoty w wysokości 40  tys. zł na szczepienia pozostałych 46 dziewczynek.  
 Wójt zwrócił się do Rady o wyraŜenie opinii w tej kwestii. 
 Radna Ewa Banaszak uwaŜa, Ŝe szczepienia naleŜy kontynuować dla kolejnych 
roczników dziewczynek. Poddała krytyce sposób realizacji zapisów na szczepienia.    
 Radny Marek Pietrzyński poparł zdanie radnej Ewy Banaszak o kontynuacji szczepień. 
Uznał jednak, Ŝe dyskusja ta nie powinna odbywać się  w tym punkcie porządku obrad. 
 Radny odniósł się do podstawy prawnej uchwały zmieniającej uchwałę nr 14/III/2010 
Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 grudnia 2010r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2011r.  
uznając, Ŝe nie uprawnia literalnie Rady Gminy do uchwalania zmian. Odnosząc się do projektu 
uchwały w sprawie prognozy finansowej i przytoczonej podstawy prawnej uznał, Ŝe dokonało 
się przejście do budŜetu zadaniowego, w którym kwota finansowania jest rzeczą wtórną. 
Ustawodawca upowaŜnia Wójta do zmian kwot finansowania zadania. Zdaniem radnego 
waŜna jest informacja na temat konkretnych zadań jakie są planowane do wykonania a nie 
zmiany w zakresie kwot. Zdaniem radnego kaŜda zmiana powinna być poprzedzona informacją 
na temat realizacji zadania. 
 Skarbnik wyjaśniła, Ŝe informacje o realizacji zadań przedstawiane są w sprawozdaniach 
półrocznych i rocznych. 
 Wójt odnosząc się do drugiej uwagi Komisji I BudŜetu i Finansów wyjaśnił, Ŝe środki będą 
przeznaczone na realizację łowiska specjalnego, którym zarządzać będzie spółdzielnia socjalna, 
zimowego toru dla narciarstwa biegowego i przygotowanie całorocznego kompleksu 
wypoczynkowego. Kwotę 500 tys. przeznaczoną na realizację zadania moŜna umniejszyć o 40 
tys. z przeznaczeniem na szczepienia HPV.   
 Radna Wiesława Fedder uznała za konieczne przeznaczenie 40 tys. na szczepienia, 
uwaŜa jednak, Ŝe 460 tys. moŜna by przeznaczyć na inne, być moŜe bardziej potrzebne zadanie. 
  Wójt wyjaśnił, Ŝe zadanie: zakup wyposaŜenia na kąpielisko oraz stworzenie całorocznej 
bazy sportowo-rekreacyjnej w Owińskach ma szanse na dofinansowywane w wysokości 75% 
środkami z unii europejskiej i będzie inwestycją samofinansującą się. 
 Radny Tadeusz Sikoń wyraził swoją pozytywną opinię w sprawie realizacji w/w zadania. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk uznał, Ŝe nie przekonały go argumenty 
przedstawione przez Wójta. Zdaniem radnego jest wiele potrzeb społecznych, które moŜna by 
zrealizować z wykorzystaniem wskazanych środków  – mieszkańcy wielokrotnie zgłaszali potrzebę 
świetlic, ścieŜek rowerowych. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych zapytała  dlaczego CRKF Akwen, jako 
zarządca terenu nie występuje o dofinansowanie zadania. 
 Wójt wyjaśnił, Ŝe CRKF Akwen otrzymuje dotację z budŜetu gminy i nie moŜe 
 finansować zadania.  
 Radny Andrzej Moczulski zapytał czy zadanie: aktualizacja mpzp Promnice Południe – 
Bolechowo Osiedle obejmuje cały obszar opracowania. 
 Wójt wyjaśnił, Ŝe aktualizacja planu wywołana jest na wniosek właściciela terenu w 
Bolechowie – firmę York Sp. z o.o.  
 Radny Andrzej Moczulski zwrócił się o moŜliwość rozszerzenia opracowania o tereny 
zalewowe nad rzeką Wartą w Promnicach i wprowadzenie tam całkowitego zakazu zabudowy. 
Zwrócił się o zwiększenie kwoty na realizację tego zadania o 10 tys. zł. 
 Radny zapytał o zakup pontonu hybrydowego na wniosek Ochotniczej StraŜy PoŜarnej. 
 Wójt wyjaśnił, Ŝe OSP Czerwonak otrzymała darowiznę w postaci pontonu, który moŜe 
być wykorzystywany do działań ratowniczych na rzece Warcie, słuŜyć będzie równieŜ do 
treningów do startu w ogólnopolskich zawodach ratownictwa wodnego – OSP Czerwonak 
reprezentuje Wielkopolskę. 
 Radny Janusz Andrzejewski zwrócił uwagę radnemu Andrzejowi Moczulskiemu, Ŝe jako 
przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa  przyjął formułę analizy 
miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego z omówieniem otoczenia danego 
planu. Ostatnio omawianym miejscowym planem był mpzp wsi Owińska, dla którego otoczenie 
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stanowił mpzp Promnice Południe - Bolechowo Osiedle, wspomniany temat przez radnego 
Andrzeja Moczulskiego powinien być wtedy omówiony.  
 Sołtys wsi Kicin Helena Stachowiak uwaŜa, Ŝe skoro są pieniądze na inwestycje naleŜy 
spoŜytkować je na realizację inwestycji oczekiwanych przez mieszkańców – mieszkańcy wsi Kicin 
od dawna wnioskują o dom kultury. 
 Radna Anna Kudzia uwaŜa, Ŝe budynek gminny przy ul. Poznańskiej w Kicinie, który został 
opuszczony przez dotychczasowych lokatorów, jest dobrym miejscem na dom kultury. Z pisma 
jakie radna otrzymała z urzędu gminy wynika, Ŝe budynek nie znajduje się pod opieką 
konserwatora zabytków, a więc remont i adaptacja nie będą tak kosztowne jak przedstawia 
Wójt. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stelmaszyk wyjaśnił, Ŝe dom nie jest wpisany do krajowego 
rejestru zabytków, jednak na remont, rozbudowę czy przebudowę budynków powyŜej 100 lat 
musi wyrazić zgodę konserwator zabytków, o czym informowano radną w cytowanym piśmie. 
 Przewodniczący Rady zadecydował, Ŝe do tematu domu w Kicinie będzie moŜna wrócić 
w punkcie Wolne głosy i wnioski.  
 Radna Wiesława Fedder zapytała, po co pracuje się w komisji i uzgadnia stanowisko, 
skoro wnioski Komisji BudŜetu nie są przedstawiane na sesji. W odpowiedzi Przewodnicząca 
Komisji BudŜetu Maria Libera przekazała, Ŝe Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały poza 
dwoma punktami negatywnie zaopiniowała 2 zmiany w budŜecie: 93 tys zł na remont budynku 
Pro Familia oraz w pkt. 11 (przeznaczenie kwoty 500 tys. zł na bazę sportowo - rekreacyjną w 
Owińskach) i pozostawia do decyzji Rady Gminy. 
 Przewodniczący Rady podsumowując dyskusję na temat zadania: zakup wyposaŜenia 
na kąpielisko oraz stworzenie całorocznej bazy sportowo-rekreacyjnej w Owińskach podkreślił, Ŝe 
pozostało juŜ niewiele środków unijnych do pozyskania, więc naleŜy korzystać z szansy jaką daje 
się naszej gminie. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Wiceprzewodniczącej Rady o 
przeznaczenie 40 tys. zł na szczepienia HPV z puli środków na realizację zadania  całorocznej 
bazy sportowo-rekreacyjnej w Owińskach. Kwota ta umniejszy do 460 tys. zł wartość projektu dla 
terenu w Owińskach. Radni przyjęli wniosek 19 głosami przy 2 wytrzymujących się.   
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uwagi zgłoszone przez Komisję BudŜetu i 
Finansów. Przewodniczący wyjaśnił, Ŝe pierwsze głosowanie będzie za pozostawieniem w 
projekcie uchwały budŜetowej  kwoty 93 tys zł na wykonanie izolacji ściany fundamentów 
budynku mieszkalno-uŜytkowego połoŜonego przy ul. Bydgoskiej 8 w Owińskach. Radni 12 
głosami za przy 9 przeciw, wniosek Przewodniczącego został przyjęty.  
 Przewodniczący Rady ogłosił głosowanie nad drugim wnioskiem Komisji BudŜetu. 
Wyjaśnił, Ŝe poddał pod głosowanie drugą uwagę zgłoszoną przez Komisje BudŜetu i Finansów, 
która dotyczyła zadania: zakup wyposaŜenia na kąpielisko oraz stworzenie całorocznej bazy 
sportowo-rekreacyjnej w Owińskach. Przewodniczący wyjaśnił, Ŝe podobnie jak w poprzednim 
głosowaniu głosowanie będzie za pozostawieniem w projekcie uchwały budŜetowej kwoty na 
projekt bazy rekreacyjnej w Owińskach (umniejszonej wcześniej o 40 tys. zł na szczepionki).  10 
głosami za przy 10 przeciw i 1 wstrzymującym się wniosek Przewodniczącego nie został przyjęty. 
 Wójt nie krył zaskoczenia wynikiem głosowania – wskazał, Ŝe miejsce to miało szansę stać 
się najcenniejszym w naszej gminie i reklamować nas w Polsce. Wójt – pokazując wydruk 
wyników głosowania – powiedział, Ŝe mieszkańcy dowiedzą się jak głosowali poszczególni 
Radni.  
 Przewodniczący Rady zwrócił się do komisji o przyjrzenie się i ponowną analizę moŜliwości 
realizacji w/w zadania. 
 Przewodniczący poddał po głosowanie projekt w/w uchwały wraz ze zgłoszonymi 
zmianami. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 19 głosami przy 1 przeciw  i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad.9. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 13/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 
grudnia 2010r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czerwonak 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska wyjaśniła, Ŝe WPF jest odzwierciedlenie budŜetu z 
zatem konieczna jest korekta zapisów prognozy . 
 Komisja BudŜetu i Finansów zaopiniował pozytywnie WPF. 
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 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 17  radnych z  17 obecnych na sali. Uchwała został przyjęta 16 głosami za przy 1 
przeciw i stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
 
Ad.10. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 366/L/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 18 
marca 2010r. w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Owińska”. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe decyzją zebrania wiejskiego w formie 
uchwały wprowadzono zmiany aktualizacyjne do planu odnowy. 
 Radny Janusz Andrzejewski uwaŜa, Ŝe rzetelne przedstawienie zmian planu odnowy 
wsi Owińska komisjom stałym mogłoby zmienić wynik głosowania w sprawie zmian 
budŜetowych.  
 Zwrócił się z pytaniem czy zadania jakie zostały wpisane w procesie aktualizacji planu 
są poparte wnioskami aplikacyjnymi. 
 Radny zastanawiał się czy dokument ten jest spójny z Wieloletnią Prognozą 
Finansową.  
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe dokument ma charakter poglądowy, 
uwzględnia wizje i wnioski mieszkańców.  
 Radna Ewa Banaszak wyraziła pozytywną opinię o formie planu odnowy i podkreśliła, 
Ŝe Ŝyczyć sobie naleŜy by załoŜenia planu zostały zrealizowane.  
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zwrócił się z pytaniem czy Plan Odnowy nie 
blokuje budowy pełnowymiarowej hali w Owińskach. Po uzyskaniu wyjaśnienia, Ŝe nie ma to 
wpływu, zapytał o moŜliwość zmiany projektu hali w Owińskach, tak aby hala była 
pełnowymiarowa. Pozwoli to uniknąć błędu popełnionego przy budowie hali w Czerwonaku, 
która została zaprojektowana jako niepełnowymiarowa.. 
 Przewodniczący Rady, odwołując się do doświadczeń zawodowych, wyjaśnił, Ŝe 
zapisy planu odnowy nie precyzują rodzaju budynku. Inną kwestią jest moŜliwość  
zlokalizowania pełnowymiarowej hali przy szkole w Owińskach. 
 Wójt odnosząc się do propozycji budowy pełnowymiarowej hali sportowej powiedział, 
Ŝe zdziwiony jest, Ŝe radni zgłaszają wniosek, który generować będzie znaczne koszty, a 
odrzucili wniosek dotyczący inwestycji społecznie potrzebnej, samofinansującej się. Radni 
forsują i popierają projekty dotyczące ich miejscowości. Przeprosił za ton wypowiedzi, ale jest 
to wynik braku porozumienia albo chęci wzajemnej pracy na rzecz mieszkańców gminy. 
Zwrócił uwagę, Ŝe budowa budŜetu przyszłorocznego będzie bardzo trudna, a zatem 
inwestycje jakie  proponuje mają ściśle powiązanie budŜetowe, oszczędzają środki i nie 
generują kosztów.  
 Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, Ŝe pytanie jakie zadał miało na celu analizę 
moŜliwości technicznych powstania hali.  
 Radny Piotr Picyk dodał, Ŝe jeśli mamy realizować halę sportową, nawet za kilka lat, to 
naleŜy przygotować dobry projekt. Poza tym nieprawdą jest jakoby Radni popierali  
inwestycje tylko w ich okręgach wyborczych. Podał dla przykładu informację z wieloletniej 
prognozy finansowej, przyjętej przez Radę, w której ponad 10 mln zł przeznaczone jest na 
drogi w Czerwonaku oraz uchwalenie przez Radę wydania 2 mln zl na zakup terenów 
poŜwirowych w Owińskach.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 16 głosami przy   3 
wstrzymujących  się i 1 przeciw. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Ad.11. Uchwała w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Czerwonak w roku 2011. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe Ustawa Prawo Wodne na podstawie 
przepisu art. 34a ust. 1 nałoŜyła na Radę Gminy obowiązek podjęcia uchwały w sprawie 
wykazu kąpielisk na terenie gminy. Wniosek w o ujęcie w wykazie kąpielisk składa organizator 
kąpieliska w terminie do 31 grudnia roku poprzedzającego sezon kąpielowy. Dyrektor 
Centrum Rozwoju Kultury Fizycznej AKWEN w Czerwonaku wystąpił z wnioskiem z dnia 29 
grudnia 2010 r. o umieszczenie  kąpieliska „Akwen Tropicana” w Owińskach w wykazie 
kąpielisk na terenie gminy Czerwonak w roku 2011. 
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 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu.   
  
Ad. 12. Uchwała w sprawie powołania doraźnej Komisji Inwentaryzacyjnej. 
 Radny Janusz Andrzejewski zapytał czy nieruchomości są nabywane z mocy prawna 
czy na konkretny wniosek i jaka jest skala – ilość i wielkość nieruchomości. Zwrócił uwagę na 
sformułowanie §2: „celem przekazania na własność Gminy” jest prawidłowe, zgodne z 
decyzją Wojewody.  
 Wójt wyjaśnił, Ŝe od 1994 r. trawa proces komunalizacji – w chwili obecnej jest mniej 
dynamiczny i dotyczy głównie uregulowań prawnych.  
 Przewodniczący rady zwrócił się o zgłaszanie kandydatur: 
 Radna Maria Libera zgłosiła kandydaturę przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury i 
Sportu Ewy Banaszak oraz przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Tadeusza Sikonia. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zgłosił kandydaturę Wiceprzewodniczącej 
Rady Renaty Walerych. 
 Kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie. Radny Tadeusz Sikoń wyraził zgodę na 
przewodniczenie doraźnej Komisji Inwentaryzacyjnej.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała został przyjęta jednomyślnie i 
stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad. 13. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Gminnego 
Przedszkola „Bajkowe Ludki” w Koziegłowach.  
 Komisje: Oświaty, Kultury i Sportu oraz Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 18 głosami przy 2 
wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
 
Ad. 14. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego 
gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak.  
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych zapytała o rodzaj pełnomocnictwa 
udzielonego Dyrektorowi GOPS oraz o powołanie Gminnej Komisji Mieszkaniowej.  
 Wójt wyjaśnił, Ŝe pełnomocnictwo dotyczyło upowaŜnienia Dyrektora GOPS do 
występowania o środki unijne na realizację programów profilaktycznych. 
 Zarządzenie w sprawie Gminnej Komisji Mieszkaniowej dotyczyło zmiany składu 
osobowego komisji. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk o nieruchomość połoŜoną w Kicinie, którą 
zbyto w przetargu nieograniczonym. 
   Wójt wyjaśnił, Ŝe jest to działka budowlana przy ul. Jonschera w Kicinie.  
 Drugie pytanie dotyczyło trwającej procedury planistycznej dotyczącej zmiany mpzp 
osiedla Bolechówko – Potasze. 
 Radny Jacek Sommerfeld zapytał o zarządzenie w sprawie przeznaczenia do oddania 
w dzierŜawę nieruchomości połoŜonej w Koziegłowach w trybie przetargu ustnego 
nieograniczonego.  
 Wójt wyjaśnił, Ŝe jest teren przy ul. Piaskowej uŜytkowany jako parking. 
 Radny Andrzej Moczulski zapytał o przeznaczenie budynku w Bolechowie Osiedlu  
przy ul. Obornickiej, dla którego wydano warunki techniczne na odprowadzenie wód 
opadowych.  
 Wójt wyjaśnił, Ŝe chodzi o dzienną opiekę – przedszkole prowadzone na potrzeby firmy 
Solaris. 
 
Ad. 15. Wolne głosy i wnioski. 
 Przewodniczący Rady przypomniał, Ŝe 31 maja br. upływa termin na składanie 
wniosków w sprawie nadania tytułu „ZasłuŜony dla Gminy Czerwonak”.  
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 Poinformował sołtysów, Ŝe organizowana jest Pielgrzymka do Sanktuarium Matki 
Boskiej Licheńskiej – szczegóły dostępne w Biurze Rady.  
 Przewodniczący zwrócił się do Wójta o informacje na temat ustaleń jakie zapadły na 
spotkaniu w Urzędzie Marszałkowskim. 
 Zastępca wójta Tomasz Stellmaszyk powiedział, Ŝe w spotkaniu udział wzięli dyrektorzy 
wydziałów zajmujących się szeroko rozumianym zdrowiem podległych Marszałkowi 
Województwa Wielkopolskiego, Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska, Powiatowy 
Inspektor Ochrony Środowiska, Wojewódzki Inspektor Sanitarny, Powiatowy Inspektor 
Sanitarny, przedstawiciele Miasta Poznania, Wiceprezes spółki Aquanet Włodzimierz Dudlik, 
przedstawiciele Stowarzyszenie „śyj Normalnie” , kadra profesorka zajmująca się  naukową 
analizą zanieczyszczenia atmosfery. Ustalono, Ŝe zostaną wyznaczone punkty pomiarowe na 
terenie Koziegłów. WIOŚ na podstawie zaproponowanych przez gminę kryteriów oceni czy 
połoŜenie wskazanych punktów pomiarowych jest uzasadnione i właściwe, oszacuje koszty 
realizacji zadania – koszty podzielone są w równej mierze pomiędzy Gminą Czerwonak i 
Miastem Poznań. Koszt badania z 1 punktu pomiarowego waha się od 1 200 zł  do 2 000 zł. 
 Zastępca Wójta wskazał, Ŝe grono profesorskie uznało wyniki badań wykonanych na 
zlecenie gminy za niewiarygodne z róŜnych względów, mimo, Ŝe metoda badawcza była  
właściwa.  
 Dodał, Ŝe punkty pomiarowe, które wyznaczy Wojewódzki Inspektor Ochrony 
Środowiska, które zostaną wpisane do krajowego rejestru, stanowić będą podstawę do 
badania tła. Inne punkty pomiarowe, które wyznaczy gmina mogą być brane pod uwagę, 
jednak nie będą stanowiły tła. WIOŚ czeka na zgodę z Ministerstwa na wydatkowanie 
środków i prowadzenie działalności zarobkowej. 
 Wójt poinformował, Ŝe Prezydent Miasta Poznania podpisał protokół uzgodnień ze 
spotkania, które odbyło się 10 czerwca 2010 r. Wyznaczono przedstawicieli do zespołu 
monitorującego działalność COŚ z ramienia urzędu gminy i stowarzyszeń. NaleŜy wyznaczyć 
przedstawiciela Rady Gminy.   
 Przewodniczący Rady zwrócił się do Klubów radnych o wytypowanie przedstawiciela 
Rady Gminy.  
 Radny Marek Pietrzyński zapytał o moŜliwość zobowiązania firmy Aquanet do 
wykonania przeglądu ekologicznego w COŚ w Koziegłowach. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk poinformował, Ŝe zostało skierowane do Urzędu 
Marszałkowskiego pismo sprawie zobowiązania firmy Aquanet S.A. Poznań do sporządzenia i 
przedłoŜenia przeglądu ekologicznego COŚ w Koziegłowach. Stanowisko Marszałka w 
sprawie wniosku urzędu gminy jest negatywne – podmioty, poza prowadzącym instalację, są 
wykluczone z udziału w ewentualnym postępowaniu w sprawie nałoŜenia obowiązku 
sporządzenia i przedłoŜenia przeglądu ekologicznego. 
 Przewodniczący Rady wrócił do tematu wywołanego na poprzednim posiedzeniu 
Rady Gminy -  spotkanie z radą sołecką wsi Kicin, klubem LKS Kicin. 
 Wójt wyjaśnił, Ŝe poprzednie władze klubu LKS Kicin odmówiły przejścia w tryb 
współpracy proponowany przez gminę – na takich zasadach funkcjonuje klub „Błękitni 
Owińska” . By pomóc klubowi Urząd Gminy wydzierŜawił płytę boiska, wyremontował ją, 
otrzymując w zamian moŜliwość organizowania gminnych imprez na terenie stadionu. 
Spotkanie jest moŜliwe – o terminie zostaną poinformowani zainteresowani – klub sportowy, 
rada sołecka, stowarzyszenia z terenu sołectwa, mieszkańcy. 
 Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe 7 czerwca o godz. 12.00 odbędzie się 
spotkanie z przedstawicielami klubów sportowych – sala konferencyjna Urzędu Gminy. 
Zaprosił zebranych do udziału w spotkaniu.  
 Radna Wiesława Fedder wracając do dyskusji o zmianach budŜetowych stwierdziła, 
Ŝe jest zniesmaczona zachowaniem Wójta. UwaŜa, Ŝe radnym nie daje się wyboru, traktuje się 
ich jak „maszynki do głosowania”. Materiały sesyjne docierają zbyt późno, co uniemoŜliwia 
radnym przygotowanie się do merytorycznej dyskusji. Radnej nie podoba się równieŜ 
zachowanie radnych, którzy mówią o układzie koalicyjnym – radna głosuje zgodnie ze swoim 
sumieniem, nie pod presją koalicji. Radna oczekuje przeprosin od Wójta. 
 Wójt wyjaśnił, Ŝe po dyskusji budŜetowej przeprosił za zbyt emocjonalne zachowanie. 
Wyjaśnił, Ŝe materiały sesyjne wychodzą na 7 dni przed sesją, a jeśli radni uwaŜają, Ŝe 
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konieczne jest udzielenie dodatkowych wyjaśnień w interesujących ich kwestiach naleŜy to 
zgłosić.  
 Radna wskazała, Ŝe zdarzyło się, iŜ materiały otrzymała na 5 dni przed sesją, na 
posiedzeniu w którym brała udział. Wyjaśniono, Ŝe wystąpił problem z dostarczeniem 
materiałów ze względu na brak dostępu do skrzynki pocztowej zainteresowanej.  
 Ustalono, Ŝe radni, którzy wyraŜą taką wolę będą otrzymywać materiały w formie 
elektronicznej zamiast papierowej.  
 Radna Maria Libera zwróciła się z wnioskiem o zmianę statutu Osiedla Leśnego na 
wzór obowiązujących na Osiedlu Karolin w Koziegłowach  i os. 40-lecia PRL w Czerwonaku – 
zarząd osiedla wybierany jest na ogólnym zebraniu mieszkańców. Zaproponowała by 
uchwałę w tej sprawie przygotować na najbliŜszą sesję.  
 Radny Marek Pietrzyński zgłosił wniosek przeciwny - zdaniem radnego specyfika 
Osiedla Leśnego wymaga innego sposobu zarządzania. UwaŜa, Ŝe naleŜy jedynie poprawić 
obecny statut. 
 Daniela Jankowska – Bachor poparła wniosek o zmianę statutu. 
 Radny Jacek Sommerfeld  przekazał informację o kursach komunikacji zastępczej na 
czas remontu linii kolejowej Poznań – Wągrowiec.  
 Wójt przekaŜe informację  o rozkładzie jazdy do publicznej wiadomości po otrzymaniu 
oficjalnego pisma z Urzędu Marszałkowskiego.   
 Radny Wojciech Skrzekut odnosząc się do sytuacji w przedszkolach gminnych 
powiedział, Ŝe zabrakło informacji dla rodziców o moŜliwości zorganizowania dla dzieci 6-
letnich klas nauczania przedszkolnego w szkołach. Rodzice odebrali to jako brak szacunku 
dla nich i dzieci.  
 Zapytał o losy poczty w Czerwonaku – budynek, będący własnością TP S.A. został 
sprzedany.  
 Wójt potwierdził, Ŝe budynek poczty został sprzedany firmie Czerwona Torebka 
Ogólnopolska sieć pasaŜy handlowych. Nie ma jeszcze informacji o nowej siedzibie poczty.  
 Odnosząc się do wypowiedzi radnej Wiesławy Fedder radny Wojciech Skrzekut 
powiedział, Ŝe waŜny jest przepływ informacji w kaŜdym kierunku – pozwoli to uniknąć 
podobnych dyskusji. 
 Radny podziękował kolegom z klubu honorowych dawców krwi, kierownikowi  
pływalni Rafałowi Krzykale i radnemu Markowi Pietrzyńskiemu za pomoc  w organizacji akcji 
poboru krwi w Koziegłowach. 
 Zaprosił wszystkich na majówkę osiedlową pod hasłem „zadbaj o siebie i swoje 
osiedle”, która odbędzie się 21 maja na boisku przy osiedlu 40 - lecia PRL w Czerwonaku.  
 Podsumowując swoją wypowiedź radny podkreślił, Ŝe naleŜy odłoŜyć partykularne 
interesy i działać dla dobra całej gminy.   
 Radna Ewa Banaszak w imieniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu wyraziła zadowolenie, 
Ŝe nowowybranym Dyrektorem CRKF „Akwen”  została osoba, która lubi stawiać przed sobą 
nowe wyzwania.  
 Radna odnosząc się do wystąpienia mam dzieci 6 – letnich powiedziała, Ŝe dzieci 
będą uczęszczać do zerówek, jednak nie w przedszkolu a w szkole – naleŜy jedynie zadbać, 
by warunki w szkole były takie jak w przedszkolu. Zdaniem radnej zabrakło informacji na 
temat przeniesienia grup nauczania przedszkolnego z przedszkoli do szkół odpowiednio 
wcześniej. 
 Wójt poinformował, Ŝe odbyło się spotkanie z przedsiębiorcami, na które zostali  
zaproszeni i wyróŜnieni przedsiębiorcy prowadzący działalność od 20, 15, 10 lat na terenie 
gminy.  
 Radny Andrzej Moczulski zapytał o powód odwołania turnieju sołectw, który miał 
odbyć się w maju.  
 Radny zgłosił, Ŝe na posesji sąsiada utopił się dzik i jest problem z usunięciem padliny.  
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak przekaŜe sprawę StraŜy Gminnej. 
 Sołtys wsi Kicin zapytała o kontener jaki został postawiony przy ujęciu wody w Kicinie. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak przekaŜe sprawę StraŜy Gminnej do 
sprawdzenia.  
 Sołtys wsi Kicin zwróciła się o odczytanie pisma jakie złoŜyła na ręce 
Przewodniczącego Rady w sprawie wstrzymania sprzedaŜy domu przy ul. Poznańskiej i 
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podjęcie debaty z mieszkańcami w celu przedyskutowania moŜliwości wykorzystania go na 
cele społeczne. 
 Przewodniczący Rady przypomniał, Ŝe sprawa była omawiana na poprzedniej sesji, 
stąd wcześniej wspomniana propozycja spotkania się z Radą Sołecką wsi Kicin, klubem 
sportowym LKS Kicin, przedstawicielami stowarzyszeń i mieszkańcami. 
 Radny Leszek Lesiczka zapytał, czy budynek przy ul. Poznańskiej w Kicinie został juŜ 
sprzedany. 
 Wójt wyjaśnił, Ŝe trwają procedury przygotowawcze do sprzedaŜy budynku.  
 Pan Remigiusz Gulczyński przedstawił informacje o rozstrzygnięciach Samorządowego 
Kolegium Odwoławczego (korzystne dla wnioskującego) w sprawie decyzji wydanych przez 
Wójta Gminy Czerwonak wstrzymujących zabudowę działki przy ul. Leśnej i działki przy ul. 
Szkolnej w Czerwonaku. Zainteresowany oczekuje na informacje od Urzędu Gminy w tej 
kwestii.  
 Wójt odnosząc się do powyŜszej wypowiedzi wyjaśnił, Ŝe wszelkie uwagi będzie moŜna 
wnosić na etapie wyłoŜenia mpzp Koziegłowy – Czerwonak.  
 Pan Remigiusz Gulczyński zwrócił się o przekazanie odpowiedzi na wniosek o 
opleśnienie działki przy ul. Leśnej w Czerwonaku, o co wnosił w z końcem 2010 r.  
 
Ad.16. Zamknięcie sesji. 
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zamknął VIII sesję Rady Gminy Czerwonak.  
 
 

 
 
 

Przewodniczący Rady Gminy Czerwonak 
 
 
 

Marcin Wojtkowiak 
 
 
 

protokół sporządziły  
Izabela Lesiecka 
Magdalena Deckert  


